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Themasessie  
Doorontwikkeling crisisbeheersing 

1. Early Warning Centre (EWC) KNMI 

In deze themasessie vertelt de heer Sluijter (programmamanager Early Warning Centre) over hoe de KNMI meer vooruit 

wil kijken en beter de weersverwachting wil voorspellen. Denk aan gerichte weersvoorspellingen bij evenementen en 

analyses van de impact van klimaatveranderingen op onze regio. Het KNMI is voor de VRU en alle gemeenten een 

belangrijke kennispartner op zowel lokaal als regionaal niveau. Dit draagt bij aan het continu volgen van een compleet 

veiligheidsbeeld.  

 

De heer Naafs vraagt wie in beweging komt na een waarschuwing vanuit het EWC. De heer Sluijter geeft aan dat er een 

waarschuwingsapp is voor algemeen publiek. Het KNMI stuurt waarschuwingen naar alle weersapps en partners, om 

samen tot goede risicoadvisering en duiding te kunnen komen. De heer Potters vult aan dat er handelingsperspectief 

meegegeven wordt.  

De heer Fröhlich vraagt zich af hoeverre is aangesloten op NL-Alert en hoe de communicatie verloopt met de 

waterschappen bij extreem weer zoals hoog water. De heer Sluijter legt uit dat er verkennende gesprekken zijn geweest 

met de NCTV om aan te sluiten bij de inzetprocedure NL-Alert. Met betrekking tot de communicatie met waterschappen 

geeft hij aan dat er gekeken wordt naar geautomatiseerde systemen en het monitoren van het risicobeeld bij 

waterschappen. Er zijn gesprekken gaande, en er is nog werk te verrichten. De heer Haan voegt toe dat met drie 

waterschappen een proces is ingericht om dit verder uit te werken.  

De heer Fröhlich benadrukt dat het belangrijk is om te begrijpen hoe de communicatie verloopt als er extreem weer of 

hoog water dreigt, en of de gemeente hiervan op de hoogte wordt gesteld. De heer Haan geeft aan dat er een systeem 

is dat waarschuwt en dat ook persoonlijk contact wordt opgenomen. De heer De Graaf vraagt in hoeverre er geoefend 

kan worden met de informatie en de risico’s, naast het bieden van een handelingsperspectief. De heer Sluijter geeft aan 

dat dit vooral gedaan wordt met partners, waarbij ook gekeken wordt naar de betrokkenheid van de maatschappij.  

 

2. Versterking crisisbeheersing 

Eind 2022 heeft het Rijk via de Brede doeluitkering rampenbestrijding (BDUR) extra gelden in het vooruitzicht gesteld, 

bedoeld voor de versterking van crisisbeheersing en informatievoorziening. Deze gelden zijn in 2023 incidenteel ingezet. 

Voor 2024 en volgende jaren is aangekondigd dat de gelden structureel worden aangewend. De heren Potters en 

Luchtenburg presenteren de eerste resultaten van het programma en de denkrichting voor de verdere uitwerking.  

De heer Janssen merkt op dat in de missie wordt gesproken over ‘we’ en vraagt of hiermee de samenleving, 

hulpverleners of bestuurders worden bedoeld. De heer Potters reageert dat dit gaat over de veiligheidsregio, in 

samenwerking met betrokken netwerkpartners.  

De heer Bolsius vraagt of de term ‘ramp’ bewust niet is opgenomen in de missie en benadrukt het belang van de juiste 

definitiekeuze. De heer Potters legt uit dat crises een bredere term is dan alleen rampen en ook meervoudige crises 

bevat. 
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De heer Reinders vraagt of de bezetting van het operationeel kernteam (OKT) voornamelijk door medewerkers van de 

veiligheidsregio plaatsvindt. De heer Luchtenburg bevestigt dit en geeft aan dat ook medewerkers van gemeenten 

uitgenodigd worden.  

De heer Röell vraagt of de gekozen aanpak voldoende aansluit op het professioneler en robuuster uitvoeren van de 

crisisgerichte taken. De heer Luchtenburg geeft aan dat vanuit de gedachte ‘wat je zelden doet, doe je zelden goed’ is 

gekeken naar de meeste passende constructie. De heer Potters vult aan dat op een later moment een evaluatie zal 

plaatsvinden, en dat dit een goede eerste stap is.  

De heer Bolsius benadrukt dat er algoritmes zijn die bepalen of er een GRIP-incident kan worden afgekondigd. De heer 

Luchtenburg legt uit dat dergelijke algoritmes voornamelijk als hulpmiddel worden gebruikt en dat de 

beslissingsbevoegdheid altijd bij het bevoegd gezag ligt.  

 

Reguliere vergadering 
1.1 Vaststellen agenda 

Mevrouw Dijksma opent de reguliere vergadering om 14:17 uur en heet iedereen welkom. Er zijn geen berichten 

van hindering ontvangen. Deze vergadering wordt afscheid genomen van de heer Janssen en mevrouw Rigter. 

 
1.2 Mededelingen 

1. Woo-verzoek Bilthoven 

Begin 2023 is er een verzoek om informatie op grond van de Wet open overheid ontvangen. Er wordt gevraagd 

om openbaarmaking van een aantal transcripties. De VRU heeft besloten een deel van de gevraagde informatie 

openbaar te maken. De journalist heeft hierop bezwaar gemaakt; hij wil dat meer informatie openbaar wordt 

gemaakt. De VRU heeft besloten om, mede op verzoek van de betrokken medewerkers, niet meer (persoonlijke) 

informatie te delen. De journalist kan tegen de beslissing op bezwaar in beroep bij de bestuursrechter en 

uiteindelijk tegen de uitspraak van de bestuursrechter in hoger beroep bij de Raad van State. 

2. Inwerkingtreding Gemeenschappelijke regeling VRU 

Op 17 februari 2023 is aan de colleges van alle deelnemende gemeentes voorgesteld de Gemeenschappelijke 

Regeling VRU (GR-VRU) te wijzigen. Van alle colleges is een reactie ontvangen, met daarbij het benodigde aantal 

positieve reacties. Daarmee is de wijziging formeel tot stand gekomen. De gewijzigde GR-VRU treedt in werking na 

bekendmaking van de wijziging. De heer Donker voegt hieraan toe dat tijdens de vergadering van het algemeen 

bestuur op 22 september 2022 de heer Potters is verkozen tot lid van het dagelijks bestuur. Ten tijde van de 

stemming bestond het dagelijks bestuur uit vijf leden, waarna de heer Potters de titel van ‘adviserend 

toehoorder’ heeft gekregen. Met de inwerkingtreding van de nieuwe GR-VRU bestaat het dagelijks bestuur uit zes 

leden. Dit betekent dat de heer Potters formeel de functie van lid van het dagelijks bestuur bekleedt, gestart op 

de oorspronkelijke benoemingsdatum per 18 oktober 2022. 

3. Versterking democratische legitimering gemeenschappelijke regelingen 

Gemeenteraadsleden van een aantal Utrechtse gemeenten hebben eind oktober het initiatief genomen om te 

verkennen hoe de democratische legitimering van gemeenschappelijke regelingen kan worden versterkt. De VRU 

heeft in deze bijeenkomst een toelichting gegeven op de ambtelijke en bestuurlijke overlegmomenten en op 

welke manier gemeenteraden worden reeds betrokken. Indien alle Utrechtse gemeenteraden wensen dat er een 

raadsadviescommissie voor de VRU dient te worden ingesteld, dan wordt dit voorgelegd aan het algemeen 

bestuur. De heer Isabella vraagt of instemming van alle gemeenten noodzakelijk is. De heer Donker bevestigt dat 

alle raden moeten instemmen met de instelling van de raadsadviescommissie, en als ze dat doen, het voor het 

algemeen bestuur ook een afweging is om tot instelling over te gaan. 

De heer De Vries vraagt naar de status van deze bijeenkomst en wat dit betekent voor de toekenning van 

mandaten. De heer Donker geeft aan dat de bijeenkomst een eerste ontmoeting was en dat het overleg op dit 
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1.2 Mededelingen 

moment geen officiële status of mandaat heeft. In ambtelijke  ondersteuning is vanuit de VRU niet standaard 

voorzien. 

4. Informatievoorziening jaarwisseling 2023-2024 

Op 1 januari levert de VRU om 09:00 uur informatie aan bij gemeenten over de incidenten tijdens de 

jaarwisseling. Om een betrouwbaar beeld te geven, worden alle meldingen handmatig gecontroleerd. Dit gebeurt 

in de week na de jaarwisseling, gelijk aan het proces van de Politie. De VRU rapporteert op 1 januari om 09:00 uur 

over het aantal meldingen. Een week later volgt de geverifieerde rapportage over het aantal incidenten. Er wordt 

wél direct gerapporteerd over incidenten waarbij sprake was van agressie of geweld tegen hulpverleners. 

 
1.3 Vergaderverslag AB 3 juli 2023 

Het verslag is op 10 juli per e-mail aan de leden van het algemeen bestuur verstrekt. Er zijn geen inhoudelijke 

wijzigingen doorgevoerd.  

Besluit 1. Het vergaderverslag van het dagelijks bestuur van 03 juli 2023 vast te stellen. 

 
2.1 Verbeteren dekking Amersfoort 

De heer Bolsius neemt niet deel aan de beraadslaging en besluitvorming gezien deze aangelegenheid hem 

rechtstreeks raakt vanuit zijn hoedanigheid als burgemeester van de gemeente Amersfoort.  

 

De heer Kats geeft een toelichting op het voorstel en benadrukt dat dit vraagstuk separaat moeten worden 

gezien van de financiële aspecten. De heer Kats wijst er tevens op dat deze beslissing impact kan hebben op 

omliggende vrijwilligerskazernes.  

De heer Röell merkt op dat het positief is dat er aandacht is voor de mogelijke gevolgen voor nabijgelegen 

kazernes en stelt voor om de betrokkenheid van de desbetreffende gemeenten te waarborgen.  

Mevrouw Van Hartskamp-De Jong vraagt of dit al een definitief besluit is of dat er nog verdere besluitvorming 

volgt. Daarnaast brengt ze de discussie over de TS4 in relatie tot het dekkingsplan ter sprake. De heer Kats geeft 

aan dat wordt toegewerkt naar een beroepskazerne in Amersfoort-Noord. De discussie over de TS4 loopt door 

deze besluitvorming heen. De heer Hazeleger legt uit dat aanvankelijk wordt gestart met een TS4 om praktische 

redenen, met de bedoeling om uiteindelijk over te gaan naar een TS6. Mevrouw Van Hartskamp-De Jong 

informeert of het bestuur betrokken wordt bij vervolgstappen en of er ruimte is voor eventuele aanpassingen. 

De heer Isabella sluit zich hierbij aan en geeft aan dat hij graag de discussie over de TS4 en TS6 terug in het 

bestuur ziet komen. De heer Kats bevestigt dit. De heer Hazeleger licht toe dat dit onderdeel uitmaakt van het 

volgende dekkingsplan dat volgend jaar wordt opgesteld op basis van de nieuwe landelijke systematiek. De nu 

voorgestelde lijn wordt in dat dekkingsplan verwerkt, maar er is ook nog ruimte om nieuwe inzichten te 

verwerken.  

De heer Janssen geeft aan dat de financiële gevolgen nog niet inzichtelijk zijn. De heer Kats legt uit dat het 

besluit leidt tot een structurele verhoging van de kosten voor de basisbrandweerzorg (gemeentelijk 

basistakenpakket) met 530K per jaar. Voor de realisatie van fase 2 en 3 is een aanvullend structureel budget 

benodigd van 2,6 mln. Hierover wordt op een later moment bestuurlijk besloten, zodra bekend is op welke 

termijn de volgende stappen gerealiseerd kunnen worden. De heer Kats wijst erop dat gemeenten mogelijk meer 

financiering vanuit het Rijk ontvangen als gevolg van de groei van het inwonersaantal.  

De heer Divendal wijst erop dat dit probleem zich in meerdere gemeenten kan voordoen als de paraatheid niet 

kan worden gewaarborgd. De heer Donker reageert dat in andere gemeenten de paraatheid goed kan worden 

gewaarborgd en dat de voorgestelde stap in Amersfoort noodzakelijk is voor de brandweerzorg in het 
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2.1 Verbeteren dekking Amersfoort 

verzorgingsgebied in en rond Amersfoort. Daarnaast wordt gekeken naar de landelijke ontwikkelingen rondom 

taakdifferentiatie (verplichtend karakter). Op dit onderdeel wordt ook financiële steun vanuit het Rijk wordt 

verwacht.    

De heer Divendal vraagt of er een analyse is gemaakt waarom een beroepskazerne in Amersfoort nodig is. De 

heer Kats legt uit dat Amersfoort een groeiende stad is. Er zijn niet voldoende vrijwilligers beschikbaar en de 

dagdienst volstaat niet.  

Besluit 1. kennis te nemen van de evaluatie van de proef ‘verbeteren dekking Amersfoort’;  

2. vast te stellen dat de brandweerzorg voor de stad Amersfoort in stappen moet groeien 

naar een model met 24-uursposten en 1 vrijwilligerspost; 

3. om als eerste stap de dagdienstbezetting (TS4) op Amersfoort Noord structureel te 

implementeren in de regionale brandweerzorg; 

4. de kosten voor fase 1 à € 530k te verwerken in de gemeentelijke bijdrage, zoals 

opgenomen in de kadernota 2025;  

5. de realisatie van fase 2 en 3 op een later moment ter besluitvorming voor te leggen aan 

het algemeen bestuur.  

 
2.2 Visie op huisvesting 

De heer Naafs geeft aan dat elke gemeente een factsheet heeft ontvangen met huisvestings- en financiële data 

van de gemeentelijke panden. Tijdens de bestuursconferentie zijn drie scenario’s gedeeld voor de toekomstige 

organisatie van de huisvesting. Er is bestuurlijk breed draagvlak geconstateerd om dit verder uit te werken. In 

samenwerking met de gemeenten wordt dit verder opgepakt. De heer Naafs vraagt alle burgemeesters om erop 

te letten dat de informatie intern goed wordt gedeeld. Dit helpt bij de voortgang van het traject.   

Mevrouw Meerts merkt op dat in de huidige situatie niet is meegenomen of er draagvlak is voor het derde 

scenario en vraagt zich af of dit alsnog kan worden onderzocht.  

De heer Divendal vraagt of er rekening is gehouden met de opmerkingen die tijdens de bestuursconferentie 

gemaakt zijn en of er gekeken kan worden naar de fasering.  

De heer Fröhlich geeft aan dat het zinvol kan zijn om meer aandacht te besteden aan scenario twee, omdat dit 

scenario eenvoudiger is neergezet.  

De heer Van der Pas vraagt of het niet beter is om te kijken naar het centraal organiseren van 

vastgoedmanagement in plaats van het centraal organiseren van eigendom.  

Mevrouw Doornenbal-Van der Vlist vraagt zich af of deze discussie daadwerkelijk het probleem oplost en doet 

een beroep om elkaar meer aan te spreken.  

De heer Molkenboer geeft aan dat er een financieel aspect aan deze kwestie verbonden zit.  

De heer Potters stelt dat solidariteit in alle gevallen moet worden nagestreefd, ongeacht de uitkomst. 

De heer Naafs geeft aan dat we de vragen kunnen beantwoorden op basis de uitwerking van de voorgestelde 

drie scenario’s. Juist daarom is het nodig om alle drie de scenario’s uit te werken en daarin ook te kijken naar 

een eventuele fasering. Het is uiteindelijk aan het bestuur om op basis van deze uitwerking een keuze te maken. 

De gemaakte opmerkingen worden meegenomen in de uitwerking van de scenario’s. 

Besluit 1. kennis te nemen van de factsheet van de huidige situatie met daarin de huisvestings- en 

financiële data per object en de totale portefeuille; 

2. opdracht te geven om de scenario’s 1, 2 en 3 voor de toekomstige organisatie van de 

huisvesting van de VRU uit te werken. 
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2.3 Kaders begroting 2025 en geactualiseerde begroting 2024 

De heer Naafs geeft aan dat op verzoek van het dagelijks bestuur scenario’s worden uitgewerkt ten behoeve van 

het bestuurlijke gesprek over ontwikkelingen, ambities en risico’s (incl. de afbouw van het 

compensatiemechanisme). In de planning wordt aangesloten op de gemeentelijke begrotingscyclus. De heer 

Donker voegt toe dat met het uitgangspunt ‘nieuw voor oud’ de afgelopen periode veel ontwikkelingen binnen 

de begroting zijn opgevangen, waaronder de OMS-taakstelling van € 1 miljoen en het tijdelijk behoud van het 

redvoertuig in Vianen. Hiermee is een stijging van de gemeentelijke bijdrage zoveel mogelijk voorkomen. De 

groei van inwoners, woningen en steeds complexere veiligheidsvraagstukken in de regio zorgt er echter voor dat 

we moeten investeren om het huidige veiligheidsniveau te handhaven. Dit hebben wij onderkend. De 

inhoudelijke koers die hieruit volgt, is vertaald in onze bestuursagenda. Om, ten tijde van groei en 

ontwikkelingen, een basisniveau te behouden en voorbereid te zijn op nieuwe en veranderende risico’s, voorzien 

we een verhoging van de gemeentelijke bijdrage. Dit staat op gespannen voet met de financiële vooruitzichten 

voor gemeenten (ravijnjaar 2026). De noodzaak om te blijven investeren in veiligheid aan de ene kant, en 

financiële druk bij VRU en gemeenten aan de andere kant, vragen om duidelijke (bestuurlijke) keuzes. Hoewel 

we inspanning blijven leveren om zoveel mogelijk binnen de begroting op te lossen, verwachten we dat een 

stijging van de gemeentelijke bijdrage onvermijdelijk is om de groei in de regio en ontwikkelingen uit de 

bestuursagenda uit te voeren. Om een bestuurlijke richting te bepalen stellen we in de kadernota 2026 een 

aantal profielen op voor onze organisatie. De profielen moeten inzicht geven in mogelijke besparingen, 

investeringen en de gevolgen voor de kwaliteit van onze taakuitvoering. We zorgen dat het proces om tot een 

profielkeuze te komen, past in onze VRU-begrotingscyclus en goed aansluit op de gemeentelijke 

begrotingscyclus. 

 

De heer Röell vraagt of het mogelijk is om een overzicht te presenteren van de gerealiseerde bezuinigingen. 

Mevrouw Meerts benadrukt het belang van een duidelijk uitleg bij de begroting. De heer Naafs zegt toe een 

overzicht van de (reeds doorgevoerde) bezuinigen op te stellen en ambtelijk te delen. Hij benadrukt dat er al 

aanzienlijk is bespaard waar mogelijk. 

Besluit 1. de kaders van de begroting 2025 en geactualiseerde begroting 2024 vast te stellen. 

 

2.4 2e Bestuurlijke rapportage 2023 

Mevrouw Jansen-Van Harten merkt op dat het gewaardeerd werd dat het resultaat van voorgaande jaren werd 

teruggestort naar de gemeente en doet de oproep voor dezelfde bestemming van het verwachte overschot. De 

heer Naafs geeft aan dat er een voorstel voor de resultaatbestemming wordt voorbereid, zodat dit volgend jaar 

kan worden besproken als de jaarrekening is opgesteld en gecontroleerd.  

Besluit 1. kennis te nemen van de 2e bestuurlijke rapportage VRU 2023. 

 

3.1 Benoeming lid BAC Bedrijfsvoering & financiën 

Geen opmerkingen.  

Besluit 1. de benoeming van de heer K.J.G Kats als lid van de BAC-bedrijfsvoering en financiën met 

terugwerkende kracht in te trekken per 03 juni 2023; 

2. mevrouw P. Doornenbal-van der Vlist te benoemen tot lid van de VRU bestuurlijke 

adviescommissie bedrijfsvoering en financiën.  
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3.2 Two-pagers Programma Versterking Crisisbeheersing en Brandweerzorg  

De heer Divendal stelt voor om de inhoud van de two-pagers in begrijpelijkere taal te presenteren. De heer 

Luchtenburg stelt voor om dit in de BAC te bespreken, waar de informatie in eenvoudigere bewoordingen kan 

worden toegelicht.  

Besluit 1. kennis te nemen de two-pagers 1 t/m 3 Programma Versterking Crisisbeheersing en 

Brandweerzorg (PVCB) en de reactiebrief van het Veiligheidsberaad aan de minister Justitie en 

Veiligheid op de two-pagers; 

2. in te stemmen met het Protocol interregionaal beleidsteam (IRBT), conform het 

consultatieverzoek van het Veiligheidsberaad aan de algemeen besturen van de 

veiligheidsregio’s, en het Veiligheidsberaad over dit besluit te informeren per brief.  

 

3.3 Proces uitwerkingsrichting visie natuurbrandbeheersing 

Geen opmerkingen.  

Besluit 1. in te stemmen met het toewerken naar gezamenlijke uniforme communicatieproducten in het 

kader van risicobewustzijn en redzaamheid door gemeenten en VRU voor aanvang van het 

natuurbrandseizoen in 2023; 

2. in te stemmen met het opstellenen uitvoeren van minimaal twee pilots voor een 

gebiedsgerichte aanpak gebaseerd op de werkwijze gebiedsgerichte aanpak 

natuurbrandbeheersing zoals toegepast binnen de Veiligheidsregio Fryslân; 

3. in te stemmen om op basis van de resultaten van de pilots te besluiten over de vormgeving 

van de organisatiestructuur voor een gebiedsgerichte aanpak.  

 

3.4 Bestuurlijke masterclass crisisbeheersing 

Geen opmerkingen. 

Besluit 1. kennis te nemen van het besluit van het dagelijks bestuur om in te stemmen met het 

organiseren van twee masterclasses bestuurlijk leiderschap voor burgemeester en 

locoburgemeester in 2024.  

 

3.5 Handreiking bluswatervoorziening en bereikbaarheid 

De heer Divendal vraagt of er advies wordt verstrekt aan elke afzonderlijke gemeente. De voorzitter bevestigt 

dit.  

Besluit 1. de handreiking Bluswatervoorziening en bereikbaarheid vast te stellen.  

 

3.6 Handhavingsbeleid Industriële Veiligheid VRU 

Geen opmerkingen.  

Besluit 1. het addendum handhavingsbeleid industriële veiligheid vast te stellen met ingang van 

dezelfde datum als inwerkingtreding van de Omgevingswet. 

 

3.7 Beleid aanwijzing bedrijfsbrandweren VRU 

Geen opmerkingen.  
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3.7 Beleid aanwijzing bedrijfsbrandweren VRU 

Besluit 1. het addendum beleid aanwijzing bedrijfsbrandweren vast te stellen met ingang van dezelfde 

datum als inwerkingtreding van de Omgevingswet. 

 

3.8 Controleprotocol VRU 

Geen opmerkingen.  

Besluit 1. het Controleprotocol VRU, inclusief normen- en toetsingskader 2023 vast te stellen. 

2. de zinswijziging in artikel 6 lid 3 van de Financiële verordening VRU vast te stellen.  

 

3.9 Ingekomen en uitgaande stukken 

Geen opmerkingen 

Besluit 1. kennis te nemen van het overzicht ingekomen en uitgaande stukken. 

 

4.1 Rondvraag 

 De heer Janssen dankt de heer Naafs voor het boek dat is verspreid met ervaringen over de valwind in 

Leersum. Daarnaast geeft hij aan dat evenement ‘The Passion’ in maart 2024 naar Zeist komt. Hij spreekt zijn 

waardering uit voor de partners die hier zich hard voor inzetten.  

- De heer Van der Pas bedankt zijn collega’s voor de steun in verband met de auto die het gemeentehuis is 

binnengereden.  

- De heer Bolsius blikt terug op een indrukwekkende oefening in het Calamiteitenhospitaal in Utrecht 

afgelopen weekend.  

- De heer Van de Groep meldt dat er vorige week een grote oefening plaatsvond met de reddingsbrigade in 

Bunschoten-Spakenburg. 

- De heer Potters informeert de aanwezigen over de recente oefening (KRATOS) gerelateerd aan terrorisme en 

extreem geweld in Zeist. De heer Potters moedigt anderen aan een keer hieraan deel te nemen.   

- De heer De Graaf kondigt aan dat er in januari een gezamenlijk BAC Crisisbeheersing en Risicobeheersing 

gepland staat.  
 

Mevrouw Dijksma sluit om 15:24 uur de vergadering onder dankzegging aan de aanwezigen. 

 

 


